
Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

14. számú nyílt ülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. szeptember 19-én 
     megtartott közmeghallgatással egybekötött nyilvános testületi üléséről 

 

N a p i r e n d:  
1./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének egyes önkormányzati  
     rendeletek deregulációs célú hatályon kívül helyezéséről szóló önkormányzati rendelete  
     elfogadására           10/2023.(IX.20.) rendelet 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
2./ Javaslat a Palotási Gyermeklánc Óvoda 2022/2023 nevelési évről szóló beszámolója  
     elfogadására                   59/2023.(IX.19.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
        Meghívott: Illés Ágnes Nikoletta óvodavezető 
 
3./ Javaslat a településrendezési eszközök módosítása előzetes egyeztetési szakaszának   
     lezárására                                                                                      60/2023.(IX.19.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester     
 
4./ Javaslat a Palotási Általános Iskola felvételi körzetének véleményezésére 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester        61/2023.(IX.19.) határozat 
 
5./ Javaslat a Palotás zártkert 1129/4. hrsz.ingatlan tulajdonjogának közfoglalkoztatás,   
     szociális földprogram és településfejlesztés céljára ajándékozással történő megszerzésére 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    62/2023.(IX.19.) határozat 
 
6./ Javaslat az önkormányzati tulajdonú Pásztó, Csillag tér 21. szám alatti ingatlan  
     értékesítéséhez hozzájárulásra      63/2023.(IX.19.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
7./ Palotás, Szabadság út 85. szám alatti ingatlan megvásárlásra felajánlása  

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    64/2023.(IX.19.) határozat 
 
8./ Egyebek 
 a) Temető fásítás 

b.) Temető úti csapadékvíz elvezető árkainak helyreállítási és meder kialakítási 
munkái                   65/2023.(IX.19.) határozat 

 

Közmeghallgatás napirendje: 
1./ Tájékoztató a 2022. évi önkormányzati feladatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
2./ A 2023. évi főbb fejlesztési tervek ismertetése 
 Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
3./ Egyebek 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

14. számú nyílt ülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

 
Készült:Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. szeptember 19-én 
   megtartott közmeghallgatással egybekötött nyilvános testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
             Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos alpolgármester, Dúzsné Szita 
Mária, Krekács Istvánné, Pintér Tibor, Szabóné Pete Mónika önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző, Illés Ágnes Nikoletta óvodavezető 
Jegyzőkönyvvezető:Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 6 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a nyilvános testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület a nyilvánosülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés 
napirendje a következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének egyes önkormányzati 
rendeletek deregulációs célú hatályon kívül helyezéséről szóló önkormányzati rendelete 
elfogadására 
2./ Javaslat a Palotási Gyermeklánc Óvoda 2022/2023 nevelési évről szóló beszámolója 
elfogadására 
3./ Javaslat a településrendezési eszközök módosítása előzetes egyeztetési szakaszának 
lezárására 
4./ Javaslat a Palotási Általános Iskola felvételi körzetének véleményezésére 
5./ Javaslat a Palotás zártkert 1129/4. hrsz. ingatlan tulajdonjogának közfoglalkoztatás, 
szociális földprogram és településfejlesztés céljára ajándékozással történő megszerzésére 
6./ Javaslat az önkormányzati tulajdonú Pásztó, Csillag tér 21. szám alatti ingatlan 
értékesítéséhez hozzájárulásra 
7./ Palotás, Szabadság út 85. szám alatti ingatlan megvásárlásra felajánlása  
8./Egyebek 
a.) Temető fásítás 
b.) Temető úti csapadékvíz elvezető árkainak helyreállítási és meder kialakítási munkái 
 
 
I. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének egyes önkormányzati 
rendeletek deregulációs célú hatályon kívül helyezéséről szóló önkormányzati rendelete 

elfogadására 
(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Szabó Mihály polgármester: Megkérem Jegyző Asszonyt a rendelet-tervezet ismertetésére. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Vannak még olyan hatályban lévő rendeletek, amelyek 
már aktualitásukat vesztették, más rendeletben szabályozásra kerültek, vagy maga a 
felhatalmazó jogszabály vette el a hatáskört tőlünk, ezeket a rendeleteinket szeretnénk 
hatályon kívül helyezni. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül elfogadja a rendelet-
tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 
10/2023.(IX.20.) önkormányzati rendelete 

 
egyes önkormányzati rendeletek deregulációs célú hatályon kívül helyezéséről 

(rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

 
II. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotási Gyermeklánc Óvoda 2022/2023 nevelési évről szóló beszámolója 
elfogadására 

(beszámoló a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Köszönjük az alapos beszámoló elkészítését, a képviselők 
részéről van-e kérdés, észrevétel? 
 
Krekács Istvánné képviselő: Nagyon részletes beszámolót kaptunk, látható, hogy milyen sok 
program volt az óvodában. Óvodavezető Asszony mindig mindenben nagyon segítőkész volt 
és jó szervezőkészséggel, ezért ment minden zökkenőmentesen. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Valóban egy nagyon alapos anyagot kaptunk, köszönjük 
szépen, elfogadásra javaslom. 
 
dr.Horkai-Tóth Gabriella jegyző: A kiegészítésből látszik, hogy mennyi minden történt egy 
nevelési év alatt az óvodában, milyen sok program volt, mivel lett színesítve a gyermekek 
hétköznapjai. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a beszámoló elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a beszámolót és az alábbi határozatot hozza: 
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59/2023.(IX.19.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotási Gyermeklánc Óvoda 
2022/2023. nevelési évről szóló beszámolóját elfogadja. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester, Illés Ágnes Nikoletta óvodavezető 
Határidő: értelemszerűen 

 
 
III. NAPIREND: 
 

Javaslat a településrendezési eszközök módosítása előzetes egyeztetési szakaszának 
lezárására 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A Vodafone torony és a tóparti rendezési tervvel kapcsolatosan 
foglalkoztunk a kérdéssel, az előzetes szakvélemények leadásának határideje lejárt, ezeket 
megkaptuk.  
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Az előzetes egyeztetési szakot lezárva a beérkezett 
véleményeket, a megtartott lakossági fórum jegyzőkönyvével együtt fel kell a testület 
döntését követően terjesztenünk az Állami Főépítész részére. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

60/2023.(IX.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzat képviselő testülete úgy dönt, hogy 
- a „PALOTÁS KÖZSÉG MÓDOSÍTOTT TELEPÜLÉSRENDEZÉSI 

ESZKÖZEI (a 349/9 hrsz-ú terület, a zártkerti fekvésű 848/3, /4, /5, /6, /9 és 1174/2 
hrsz-ú utak, valamint a 1248, 1218, 848/3,017/7 hrsz-ú ingatlanok és a közigazgatási 
határ által határolt terület)” tárgyú, a KOVATERV Kft. által 2023. június hónapban 
készített véleményezési dokumentáció alapján 2023. június 8-án megindított és 2023. 
augusztus 30-án befejezett partnerségi egyeztetést – érdemi észrevétel, vélemény 
hiányában – lezárja, megerősítve a 2023. június 8-án tett határozati javaslat 
mellékletét képző polgármesteri nyilatkozatban foglaltakat. 

- A tervdokumentációt egyszerűsített eljárásban véleményezésre alkalmasnak tartja, 
kéri a polgármestert a véleményezési eljárás lefolytatására. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 
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IV. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotási Általános Iskola felvételi körzetének véleményezésére 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Salgótarjáni Tankerületi Központ megküldte a jelen tanévre 
szóló Nógrád vármegyei általános iskolai körzetek kijelöléséről szóló tájékoztatót, mely 
szerint a Palotási Általános Iskola felvételi körzete Palotás, Kisbágyon, Szarvasgede és Bér 
települések közigazgatási területe és kérte az önkormányzat egyetértő vagy módosítási 
javaslatot tartalmazó 2023/2024. tanévre vonatkozó véleményének megküldését.. Javaslom a 
2023/2024. tanévre a Palotási Általános Iskola körzethatárának változatlan megtartását és az 
egyetértő vélemény megküldését a Salgótarjáni Tankerületi Központ részére. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
61/2023.(IX.19.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salgótarjáni Tankerületi 
Központ tájékoztatóját a 2023/2024. tanévre a Nógrád vármegyei általános iskolai 
felvételi körzetek megállapításáról megismerte. 
A képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Palotási Általános Iskola felvételi körzete 
Palotás, Kisbágyon, Szarvasgede és Bér települések közigazgatási területe legyen a 
2023/2024. tanítási évben is. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az egyetértést tartalmazó 
döntésről a Salgótarjáni Tankerületi Központot tájékoztassa. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
V. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotás zártkert 1129/4. hrsz.ingatlan tulajdonjogának közfoglalkoztatás, 
szociális földprogram és településfejlesztés céljára ajándékozással történő megszerzésére 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A Palotás 1129/4 hrsz-ú tóparti ingatlant a tulajdonos 
felajánlotta az önkormányzat javára, Javaslom a felajánlás elfogadását, közfoglalkoztatás, 
szociális földprogram és településfejlesztés céljára. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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62/2023.(IX.19.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul a Palotás zártkert 
1129/4 helyrajzi számú, kert művelési ágú ingatlan 1/1 tulajdoni hányada 
tulajdonjogának a 2013. évi CXXII. törvény 11.§ (2) bekezdésében foglaltak szerint 
közfoglalkoztatás, szociális földprogram és településfejlesztés céljára ajándékozással 
történő megszerzéséhez. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
 
VI. NAPIREND: 
 

Javaslat az önkormányzati tulajdonú Pásztó, Csillag tér 21. szám alatti ingatlan 
értékesítéséhez hozzájárulásra 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

Szabó Mihály polgármester: A Pásztó, Csillag tér 21. szám alatt lévő volt Vízmű épület 
jelenleg 12 önkormányzat tulajdonát képezi. Az önkormányzatok úgy döntöttek, hogy a 
továbbiakban nem kívánják az ingatlant fenntartani, mivel már üresen áll. Az értékbecslést 
szakértő elvégezte, a vagyonrendeletünk alapján a meghatározott értéktől olcsóbban nem 
adható el, tehát a javaslat, hogy az értékbecslés alapján kerüljön meghirdetésre. Javaslom az 
ingatlan értékesítéséhez való hozzájárulást. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

63/2023.(IX.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete – mint az ingatlan 64/1000 
tulajdoni hányadának tulajdonosa - hozzájárul a 3060 Pásztó, Csillag tér 21. (Pásztó 
Belterület 745. hrsz.) szám alatti kivett üzem művelési ágú ingatlan értékbecsléssel 
megállapított, legalább 82.600.000 eladási áron történő értékesítéséhez  

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
VII. NAPIREND: 
 

Palotás, Szabadság út 85. szám alatti ingatlan megvásárlásra felajánlása 
(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Szabó Mihály polgármester: A Palotás, Szabadság út 85. szám alatti ingatlant felajánlotta 
megvásárlásra a tulajdonos cég, 4.800.000.-Ft ellenértékben. Az Önkormányzatnak nem 
igazán van szüksége az ingatlanra, nem javaslom a megvásárlást. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

64/2023.(IX.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat részére 
megvásárlásra felajánlott, az E.Z. Domb Kft tulajdonában lévő Palotás, Szabadság út 
85. szám alatt lévő ingatlant nem kívánja megvásárolni. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
VIII. Egyebek 
 
a.) Temető fásítás 
 
Szabó Mihály polgármester: Beszéltünk már korábban arról, hogy a temetőben a kivágott 
tuják helyére ültetünk fát. Javaslom, hogy az új temetőbe platán fát ültessünk, a régi 
temetőnél pedig a kerítés mellé babérmeggyet. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
b.) Temető úti csapadékvíz elvezető árkainak helyreállítási és meder kialakítási munkái 
(árajánlatok a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A nagy esőzések után a Temető úton a vízelvezető árkok 
helyreállítási és meder kialakítási munkáit mindenképpen el kell végezni. Kértem árajánlatot a 
munkák elvégzésére, mely tartalmazza a csapadékvíz elvezető árok mederkialakítását, 
útpadka kialakítását, padka gyalulását, legyalult és árokból kiszedett föld elszállítását, 
valamint elszállított föld elteregetését 400 m-en belül. Az alábbi három árajánlat érkezett: 

- Kovaterv Kft. (3041 Héhalom, Petőfi utca 11.): 
o Munkagépek óradíja: 15.500.-Ft+ÁFA 
o Teherautó óradíja: 7.300.-Ft+ÁFA 
o Kiszállási díj: 20.000.-Ft+ÁFA/nap 

- Nógrád „kas” Épületfelújító és Szigetelő Kft.(3100 Salgótarján, Nagymező út 11/a.): 
o Munkagépek óradíja: 15.500.-Ft+ÁFA 
o Teherautó óradíja: 8.000.-Ft+ÁFA 
o Kiszállási díj: 60.000.-Ft+ÁFA/nap 

- Bohus 2003 Építőipari és Kereskedelmi Kft. (1134 Budapest, Huba u. 8.A. ép. pcsz.): 
o Munkagépek óradíja: 12.000.-Ft+ÁFA 
o Teherautó óradíja: 6.000.-Ft+ÁFA 
o Kiszállási díj:      0.-Ft 
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Javaslom a legkedvezőbb ajánlatot adó Bohus 2003 Építőipari és Kereskedelmi Kft. 
ajánlatának elfogadását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

65/2023.(IX.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Temető úti csapadékvíz elvezető 
árkainak helyreállítási és meder kialakítási munkáinak elvégzésére érkezett árajánlatok 
közül a legkedvezőbb ajánlatot adó, Bohus 2003 Építőipari és Kereskedelmi Kft. 
(1134 Budapest, Huba u. 8.A. ép. pcsz.) ajánlatát fogadja el nyertes ajánlatként. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vállalkozói szerződés 
megkötésére. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester: A dengelegi úton a vízelvezetést, árkolást meg kell oldani, 
kértem árajánlatot, javaslom, hogy menjünk ki a helyszínre és nézzük meg, hogy milyen 
megoldást lehet találni. 
- Többször beszéltünk már róla, hogy a Kossuth út végén a szennyvíznyomvonal 
meghosszabbítását és rákötést meg kell oldani, mivel korábban nem került kiépítésre. Kértem 
már árajánlatot, a továbbiakban még gépi munkára kérek árajánlatot és visszatérünk rá. 
- A Művelődési Házban október hónapban 5 rendezvény lesz, az új dolgozóval Györgyné 
Forró Katalinnal nem tudjuk mindezeket megoldani, csak úgy, ha Polonkai Katalint október 
hónapban foglalkoztatjuk 4 órában. 
 

 
S Z Ü N E T 

 
 

A képviselő-testület munkáját KÖZMEGHALLGATÁSSAL folytatja az alábbi 
napirendekkel: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Tájékoztató a 2022. évi önkormányzati feladatok végrehajtásáról 
2./ A 2023. évi főbb fejlesztési tervek ismertetése 
3./ Egyebek 
 
Megjelent lakosok:  36 fő 
 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
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I. NAPIREND:  
 

Tájékoztató a 2022. évi önkormányzati feladatok végrehajtásáról 
(tájékoztató a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
II. NAPIREND:  
 

A 2023. évi főbb fejlesztési tervek ismertetése 
(tájékoztató a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Hozzászólások: 
 
Csorba Dezsőné: Elhangzott, hogy nagy esőzés alkalmával a Rákóczi út nem tudja elvezetni 
a vizet, a patak miatt. Én ott patakot nem látok, ott valóban patak volt valamikor, most csak 
egy koszos árokszerűség található. Ennek mi az oka, miért kellett egy patakból árkot csinálni? 
 
Szabó Mihály polgármester: Ami ott található az nem árok, mivel a mederszélessége 3,5 
méter, ki van kövezve. Annyi gond van, hogy a növényzet nyáron benőtte, azokat az ősszel ki 
kell takarítani. Mindenhol ki van alakítva, több száz m3 iszapot szedtek ki a mederből, 
valamint több m3 követ, a meder kialakításra került, le van hálózva. Sajnos rendkívüli 
időjárások vannak, nagyon nagy mennyiségű eső zúdul le rövid idő alatt, amiből villámárvíz 
keletkezik, ilyen a régi időkben nem volt. Erre sajnos fel kell készülnünk, hogy az időjárás 
nem jobb lesz, hanem rosszabb, az a dolgunk, feladatunk, hogy ezt megoldjuk. Amikor 
reggeltől estig hordtuk a homokzsákot, nem sokan jöttek oda megkérdezni, hogy miben 
segíthetnek, sajnos az összefogás hiányzik a településről. Ha a patakban a növényzet 
kitakarításra kerül és nincsenek ilyen szélsőséges időjárások, ilyen rövid idő alatt nem zúdul 
le ilyen hatalmas mennyiségű csapadék, akkor az a vizet elvezeti. Akkor van probléma, 
amikor kénytelenek a tóból teljes intenzitással engedni a vizet.  
 
Szabó Zoltán: A közutak alatti átfolyók, a Bajcsy-Hunyadi, Bajcsy-Sugár utaknál lévő 
átfolyók ki lesznek takarítva? Amikor volt a járdaépítés én jeleztem is, hogy félig be lett 
betonozva az átfolyó és jelen pillanatban csak átszivárog a víz, inkább fölötte folyt át, amikor 
nagy esőzés volt.  
 
Szabó Mihály polgármester: Mindig arra törekszünk, hogy hogyan lehet takarékoskodni, 
természetesen, ami nagyon fontos, hogyan lehet megoldani, hogyan tudunk megfelelő 
kivitelezőt találni. Ezeknek az átereszeknek a kitakarítását a közmunkások nem tudják 
megoldani, kaptunk olyan árajánlatokat, ami nem igazán elfogadható, de az önkormányzat 
keresi a megoldást rá, a további árajánlatok bekérése folyamatban van. 
 
Szabó Zoltán: Elhangzott, hogy nincs rá fedezet, nincs rá pénz az önkormányzatnak, akkor 
gondoljuk el, hogy az idős nyugdíjas néni, akinek betemeti az árkát az iszap, ami a földekről 
bejött, ő miből és hogyan takaríttassa ki, ha az önkormányzat azt mondja, hogy neki nincs rá 
fedezet, ezt kettősnek érzem ezt a mércét, hogy az idős nyugdíjast kötelezik, az önkormányzat 
pedig hárít. 
 
Szabó Mihály polgármester: Nem azt mondtam, hogy nem csináljuk meg, tervben van, meg 
kell oldani, csak egyenlőre nem mindegy, hogy milyen összegen tudjuk megoldatni. 
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Csorba Dezsőné: Azzal van a gond, hogy a lakosságnak viszont három napos határidőt ad az 
önkormányzat a kiárkolásra. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: A villámárvizet követő hét volt, amikor végignéztük a 
Sugár és Bajcsy út árkait és mivel újabb nagy csapadékhullámot jeleztek előre és a 
Katasztrófavédelemtől értesítést kaptunk, hogy készüljön fel a lakosság arra, hogy az árkok az 
újabb villámárvizet el tudják vezetni, ezért kerültek a felszólítások három napos határidővel 
kiküldésre, hogy az árkok minél több vizet le tudjanak vezetni, ne a házakhoz, udvarokba 
törjön be a víz. A Sugár úton szinte a legkarbantartottabb árkok voltak, néhány ház volt 
mindössze, akik felszólítást kaptak, többnyire az időseknek, nyugdíjasoknak nem kell 
felszólítást küldeni, mert ők még mindig tudják, hogy mi a kötelességük. Elég szomorú, hogy 
a mai világban ott tartunk, hogy senkinek nincs feladata, igaz, hogy az árok el van tömődve, 
az áteresz összetörve, sőt az árok be van temetve, mert parkolót alakítanak a helyébe, de 
háborgunk, hogy az úton és az udvarunkban folyik a víz. 
 
Gergelyné Tóháti Ilona: A vízzel való probléma a Bajcsy úton nem új, legalább 20 éve okoz 
gondot. Mi nem tehetünk arról, hogy a temető felől bejövő hordalék állandóan lerakódik. 
Nem egyformák az átereszek, nem egyformák az árkok, ha én kiárkolom, akkor előttem 
megáll a víz, mert a mellettem levőnél fentebb van. Olyan megoldást kellene, hogy az 
Önkormányzat szervezze meg, hogy egy szinten legyen az egész árok, egy szinten legyenek 
az átfolyók. Illetve a földtulajdonosokkal kell még valamit kezdeni, szántsanak úgy, hogy el 
tudjon folyni a víz, ne a településre jöjjön a sár. 
- Az, hogy fásítások vannak nagyon jó, minden elismerésem a fejlesztések területén, valóban 
sokat tesz az Önkormányzat. Viszont a dengelegi úton nagyon rossz állapotok vannak, 
törmelék lett letéve végig, amit benőtt a gaz. Az Önkormányzat lerakja a temetővel szemben 
lévő területre a rengeteg zöldhulladékot, ami borzasztóan néz ki. Miért nem vásárol az 
Önkormányzat darálót, miért nem komposztálnak? 
- Tragédia, ami a tópart környékén is van, 50 éves padok, fele összetörve, egyáltalán nem 
lehet leülni, nincs szemetes, nincs karbantartva, ami a településre is vonatkozik. 
- A látogató központról, majd szeretnék többet tudni, mert azt látom, hogy épülnek, szépülnek 
az épületek, mi lesz a funkciója, hogyan fogják üzemeltetni? Van-e ember, akkor, amikor egy 
ilyen Művelődési Házat, mint intézményt megszüntettek, mint egyetlen színházteremmel 
rendelkező épületet a környéken? 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Nincs megszüntetve, mint önálló intézmény nincs meg hozzá 
a finanszírozás, de fizikailag minden ugyanúgy elérhető. Mint önálló intézmény egyedül 
Salgótarjánban működik Művelődési Ház a megyében.  
 
Gergelyné Tóháti Ilona: Az állattartással kapcsolatban olyan probléma van, hogy nagyon 
elszaporodtak a macskák, csak javaslom, hogy hozzon létre az Önkormányzat egy 
ivartalanítási alapot, arra az esetre, ha valaki hajlandó elvinni ivartalaníttatni a macskát, ezzel 
támogassák a lakosságot. 
- Szeretném, ha a faluban több pad lenne, meg tudjanak pihenni az idősek.  
- A patakparton nagyon szépek a fűzfák, lehetne a patakparton a tópartig egy sétányt, régen 
végig lehetett menni, most nagyon gazos, elhanyagolt. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Sajnos 218 millió forint állami támogatásból óvodát, 
bölcsődét kell üzemeltetni, közvilágítást, közkutakat kell fenntartani. Abból tudunk 
gazdálkodni, amire az állam állami támogatást nyújt, feladatfinanszírozás van jelenleg. 
Tervek persze vannak, de ahhoz pályázati lehetőség kell. 
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Szabó Mihály polgármester: Idéznék abból, amit nem olvastam fel egyéb fejlesztési, 
felújítási tervek, pályázatok esetén: patakparti sétány, tanösvény kialakítása, padok, 
tájékoztató táblák kihelyezése, patakparti terület rendezése, hasznosítása, stb. Ezek álmok, 
tervek, elképzelések. A padokra vonatkozóan a Szabadság úton legalább 5-6 pad van 
kihelyezve. Igyekszünk, éppen most mértük fel, 23 padot kellene felújítani, nagyon sokat 
megrongáltak. A településen 14 db közterületi szeméttároló is hiányzik, több helyről 
próbáltam már árajánlatot kérni, sajnos eddig eredménytelenül.  Sajnos összesen csak három 
közmunkásunk van, nehéz ilyen alacsony létszámmal mindent megoldani. 
 
Csorba Dezsőné: Nem lehet bővíteni a közmunkás létszámot? 
 
Szabó Mihály polgármester: Lehetne bővíteni a létszámot, 7 főt lehetne akár már holnap 
felvenni, csak sajnos nem akarnak jönni dolgozni ilyen alacsony bérért az emberek. 
Sajnos segíteni sem jönnek az emberek, nincs összefogás, fiatalokat sem lehet látni közösségi 
feladatok elvégzésénél. Tudjuk, hogy több olyan feladat van, amit meg kellene oldani. 
A Sugár és Bajcsy úti árkokat, átereszeket be szeretnénk szintezni, már kétszer voltunk kint, 
de rossz időjárást fogtunk ki. Ha sikerül beszinteznünk, akkor minimálisan 30 cm-es átmérőjű 
átereszt lehet beépíteni, ezeket közösen, együtt kell megoldani.Én abban látom a megoldást, 
hogy a dengelegi területről a vizet közvetlenül a Hidegvölgyön keresztül levezetnénk a tóba, 
ennek a megoldása viszont több száz millió forint. Próbáljuk megoldani a problémát, a 
Temető út mindkét oldalát ki is takarítottuk az árkot.  
-A dengelegi úton az építőanyag egy 50-60 cm-es mélyedés feltöltésére került, sajnos ez még 
nincs befejezve. A központi területek, közterületek rendbetétele az elsődleges feladat, utána 
reméljük előbb-utóbb odajutunk arra a területre is. Arra szeretnék biztatni mindenkit, hogy 
próbáljunk segíteni magunkon és embertársainkon, fogjunk össze és szépítsük a települést. 
- Ivartalanításra volt lehetőség 2022. évben, pályáztunk, nyertünk, azt az összeget 
felhasználtuk, meg volt hirdetve a településen. Amennyiben a jövőben is lesz ilyen pályázat, 
tájékoztatni fogjuk a lakosságot. 
 
Varga Csaba: Kettő dologban szeretnék segítséget kérni. Az egyik a Szabadság úti játszótér 
belső oldalán lévő parkolás, sem közlekedés szempontjából, sem pedig az ott tartózkodó 
gyermekek szempontjából nem biztonságos az, hogy ott autó autó hátán áll. A másik pedig a 
Nefelejcs úti játszótér, rengeteg autó jár arra. Azt kellene átgondolni, hogyan lehetne lakó, 
pihenőövezetté minősíteni, akár fekvőrendőrt kihelyezni. Nagyon sok kisgyermek van ezen a 
téren, és nagyon megnőtt az autóforgalom.  
 
Szabó Mihály polgármester: A Szabadság úti parknál ki kell helyezni megállni tilos táblát, 
sajnos nem szabályosan parkolnak, illetve az út túlsó oldalán lakók is az úton parkolnak. A 
fekvőrendőr kérdéssel pedig most már szinte minden utcából megkerestek, arra viszont nincs 
lehetőség, hogy minden utcába tegyünk kettő fekvőrendőrt. Keskeny nagyon az az utca, felül 
fogjuk vizsgálni, hogy milyen megoldást lehetne találni. 
 
Gyetvai Mátyás: Sajnos a nagy esőzések alkalmával az én kertemet is elöntötte a víz, ami 
azért van, mert a felső részen nincsenek kiárkolva. Viszont én nem szóltam ezért senkinek, 
hanem kint voltam az úton, hogy le tudjam engedni a vizet, azt hiszem ez a felfogás tudná a 
település problémáját megoldani. Én még mindig iparkodok a településen azokat a gondokat, 
problémákat megoldani, amit a település érdeke megkíván. A Polgárőrség novemberben fogja 
megtartani a közgyűlést, ha továbbra is megválasztanak, akkor én a továbbiakban is a község 
érdekeit fogom képviselni. 
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Szabó Mihály polgármester: Azt javaslom, hogy minél előbb össze kell fogni, a 
Polgárőrséget fel kell frissíteni, a létszámot bővíteni kell és tevékenykedni úgy mint ezelőtt 3-
4 évvel, mert szükség van a Polgárőrségre és a munkájára. 
 
Csorba Dezsőné: Az iskolai dolgozók részére valamilyen formában meg kellene oldani a 
parkolást. Nagyon veszélyes ott a közlekedés, mert nem lehet belátni az utat az autóktól. 
 
Szabó Mihály polgármester: Le fogjuk egyeztetni és igyekszünk ezt a problémát megoldani. 
 
Bagi Dániel: A településen van-e lehetőség diákmunkára, közösségi szolgálatra? Volt szó 
arról, hogy nagyon sok fát kellett kivágni, én szeretnék az Önkormányzat részére 20 db tuja 
csemetét felajánlani. 
 
Szabó Mihály polgármester: Igen van rá lehetőség, az idei évben is voltak, több 
intézményből is lehet választani és élnek is a diákok ezzel a lehetőséggel. A felajánlást pedig 
nagyon szépen köszönjük. 
 
Hasznosi Csaba: A Bajcsy úton nagyon nagy a forgalom, oda nem lehet fekvőrendőrt tenni?  
 
Szabó Mihály polgármester: Az én kérdésem az lenne, hogyan lehetne 16 utcába 2-2 
fekvőrendőrt elhelyezni, úgy hogy erre külön keret, támogatás nincs? Az emberek 
felfogásával van sajnos gond, hogy száguldoznak lakott területen, az utcákban és nem tartják 
be a sebességhatárokat. A rendőrségnek jelezni fogom, hogy célzott ellenőrzéseket, méréseket 
végezzenek. 
 
Bali Veronika Katalin: A Rózsa úton volt csőtörés, ott fel van marva a terület, kavicsokat 
szétszórják az autók, pattognak fel, hogyan lehetne azt egy síkba hozni? A másik kérés pedig, 
hogy az atya a temetésre nem a főbejáraton megy be, hanem a kiskapun, valamint az idősek is 
ott járnak be az elektromos rokkantkocsival és nehezen tudnak átjutni a fák gyökerein, illetve 
ott esőzés után áll a víz. Oda kellene térkövet vinni. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Az akadálymentes bejutás az első főbejáraton biztosított 
mindenki számára. 
 
Szabó Mihály polgármester: A Rózsa úton megfogjuk nézni a területet. Jogos a felvetés, 
jeleztem már a problémát a közmunkások felé, nem sikerült még oda jutni. Október hónapban 
mindenképpen meg fogjuk oldani a problémát.  
 
Szénási János: Az iskolához nem megfelelő méretű áteresz került beépítésre, azért folyik ki 
az útra a víz.  
 
Szabó Mihály polgármester: A Tankerületnek jeleztük az átereszproblémát a garanciális 
bejárás alkalmával, folyamatban van a megoldása. A kérésem a továbbiakban, hogy ne 
várjunk egy évet a következő közmeghallgatásig a probléma bejelentésével, hanem az 
Önkormányzatnál a probléma észlelésekor lehet felénk jelezni. 
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Az állampolgárok részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester 
megköszöni a részvételt, a közmeghallgatást bezárja. 
 
 
 
 

Kmf. 
 
 
 

                 Szabó Mihály sk     dr. Horkai-Tóth Gabriella sk 
     polgármester       jegyző  


